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Zápis z jednání komise rady města 
pro oblast životního prostředí 

č. 3/2023 

Den konání 04.12.2023 

Místo konání Zasedací místnost u sekretariátu 

Čas  Od 15:30 Do 17:00  

     

Přítomnost členů komise 
přítomen – nepřítomen - omluven 
 
 
 
 

Daniel Brýdl přítomen 

Cyril Střasák omluven 

Radek Holcman nepřítomen 

Martin Kubeš přítomen 

Jan Vavřín omluven 

Pavel Jiráň přítomen 

Jana Foltová přítomna 

Barbora Rezková přítomna 

Michal Kopecký omluven 

Jana Jiránková přítomna 

Robert Kilb přítomen 

  

Přítomnost pracovníka MěÚ   

Přítomnost dalších osob  Ing. Josef Gestinger ředitel LIKO a.s. 

  

  

Prezenční listina přítomných osob tvoří přílohu tohoto zápisu 

 

Program, průběh jednán í a přijatá usnesení: 
 

Průběh jednání a přijatá usnesení: 
1.  

Schválení programu jednání 

 Členové schválili uvedený program jednání 
hlasování Pro: 7 Proti: Zdržel se: 

2.  
Re-use centrum, SD Litomyšl, Ing. Josef Gestinger 

Ředitel svozové společnosti LIKO a.s. seznámil členy komise se zajištěním prací, které pro občany 
firma v oblasti odpadového hospodářství vykonává: svoz tříděného i komunálního odpadu, 
sestavuje harmonogram svozu pro veřejnost, zajišťuje správu nádob  a čistotu. Poskytl informace o 
čistotě jednotlivých komodit (papír, plast, sklo, kovy). Obsah žlutých kontejnerů na plast sváží do 
třídičky odpadu do Svitav. V rámci ekologické výchovy mohou zavítat kolektivy na exkurze. 
Zmínil i chystané novinky-zálohování PET lahví jednotlivými řetězci. Připomněl, že není potřeba 
lahve zbavovat kovových kroužků na hrdle ani etiket.  
Starosta Daniel Brýdl informoval o chystané kampani ke třídění odpadu na duben roku 2024. V 
měsíci, kdy si připomínáme životní prostředí a slavíme Den Země. 
Na očekávané téma Re-use centra v rámci SD v Litomyšli sdělil aktuální možnosti, vyhlídky. V části 
stávající haly na SD v Litomyšl je možné využít několik polic už nyní. Re-use centrum slouží 
odloženým věcem, které mohou posloužit jiným lidem, kteří např. fandí retro věcem nebo se 
teprve zařizují. Myšlenka Re-use center je dát věcem druhou šanci. Pro otevření bude potřeba 
sestavit Provozní řád. Za odebrané věci je obvyklé přispět malou částkou na dobrou věc např. na 
sadbu stromů, cibulí, vybavení komunitních center, zahrad atd. 

Usnesení 
KŽP/00/23 

 

hlasování Pro:  Proti: Zdržel se: 2 
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3.  
Požadavky veřejnosti na kácení zeleně, B. Rezková-správkyně zeleně  
Žádost o kácení Tsuga canadensis v ul. J. Žižky, 

Členové komise byli seznámeni se žádostí na ul. J. Žižky čp. 716 v Litomyšli. Jedlovec 
roste blízko HUP při vstupu do zahrady Strakových v křížení plotu se sousedním pozemkem. Kmen 
tloustne, nemá v tomto místě perspektivu. V dospělosti jedinec dorůstá velkých rozměrů. Žadatelé 
připomněli nebezpečí blízkého rozvodu plynu a mohutného kořenového systému. 
Vyjádření arboristy: výborný zdravotní stav i vitalita 
 

Usnesení 
KŽP/11/23 

Komise přijala usnesení: 
Členové komise doporučují nechat zpracovat návrh na výsadbu na sousedním 
městském pozemku u čp. 715, jedlovec na žádost pokácet a vysadit náhradní 
výsadbu stromů s poloviční finanční účastí žadatelů dle pravidel RaM Litomyšl (50% 
všech nákladů hradí žadatel a 50% nákladů z rozpočtu Města Litomyšl) 

hlasování Pro: 7 Proti: Zdržel se: 

4.  
Žádost o pokácení 1 ks lípy v ul. Družstevní,

Pan přišel požádat o pokácení lípy za svou matku (73let). Bydlí převážně sama. 
Parametry lípy: ok 1,16 m, průměr koruny 8 m, obává se pádu dřeviny na dům, kořeny zvedají 
garáž. Paní nemá sílu na úklid listí. Požadují pokácení stromu 
Vyjádření arboristy: lípa je vitální, perspektivní. Před třemi lety byl proveden zdravotní řez, další 
řez bude potřeba za dva roky, pravidelně je upravovaná podchozí výška, odstup od budovy je 
dostatečný 2 m.  
  

Usnesení 
KŽP/12/23 

 
Komise přijala usnesení: 
Členové komise doporučují zachování lípy a v roce 2025 provést kontrolu arboristou a 

potřebná opatření.  
hlasování Pro: 7 Proti:  Zdržel se: 

5.  
Žádost o pokácení lípy v ul. Trstěnická čp. 543, 

Paní žádá opakovaně o pokácení lípy v blízkosti RD čp. 543 (z roku 1900) v Litomyšli na 
městském pozemku. Při hloubení drenážního výkopu okolo domu našli silné kořeny v blízkosti 
základů domu. Majitelka se domnívá, že kořeny ohrožují nemovitost, dům uvnitř praská, jeden 
z největších kořenů dosahoval v průměru 5 cm. Lípy medují a znečišťují fasádu. Provádí nákladné 
čistění okapů, přístup k nemovitosti je komplikovaný. 
Parametry lípy: průměr koruny 14 m. 
Sdělení arboristy : lípa byla ošetřena z dotačního titulu, řídíme se dotačními pravidly SFŽP 

Usnesení: 
KŽP/13/23 

 
Komise přijala usnesení: 
Komise doporučuje, aby podkladem pro následná rozhodnutí bylo odborné vyjádření 
statika přímo úměrného vlivu kořenů na základy RD - na náklady žadatele; a následně 

stanovisko arboristy a SFŽP k vyhodnocení stavu tomografem. Dále doporučuje 
provést lokální redukci koruny směrem k budově. 

hlasování Pro: 7 Proti: Zdržel se: 2 

6.  
Žádost o kácení kaštanu u garáží, 

Pan Zindulka požádal o kácení těchto stromů: 
1. Kaštanů u garáží (6 m od budovy) na městském pozemku č. 2598. Sdělil, že kořeny narušují 

asfaltový povrch před vjezdem do vrat garáže, padání obrovského množství listí, které 
ucpává žlábky a odtoky a zastiňují kužel lampy 

2. Břízy za garážemi (sahají do 3. patra bytových domů). Doporučuje 50 ti-leté stromy 
pokácet a zasadit nové, příp. pokácet každou druhou břízu a umožnit přístup světla do 
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bytů 
3. Dále navrhl zkrácení tůjí na polovinu - za garážemi, v zahradě MŠ  

Usnesení: 
KŽP/14/23 

Komise přijala usnesení: 
Komise  k bodu 1.  doporučuje provést redukci obou korun kaštanů dle stanoviska 
arboristy. 

hlasování Pro: 7  Proti: Zdržel se: 

7.  
Žádost o pokácení borovice, ul. Trstěnická čp. 1012 (za pomníkem) 

Správkyně  zeleně B. Rezková předložila žádost paní která bydlí v blízkosti borovice, 
zmíněný strom je vychýlený z těžiště, naklání se nad soukromý pozemek, je porostlý břečťanem.  
O pozemek se žadatelé starají, mají v plánu provést údržbu na ostatních stromech v této skupině. 
Stanovisko arboristy: doporučil kácení z důvodu snížené vitality, vychýleného těžiště stromu nad 
soukromý pozemek, dřevina má nízkou hodnotu, zastiňuje velkou část zahrady. 

Usnesení: 
KŽP/15/23 

Komise přijala usnesení: 
Komise doporučuje respektovat stanovisko certifikovaného arboristy a borovici 
pokácet, ostatní porosty zachovat a nechat provést údržbu. 

hlasování Pro: 7 Proti: Zdržel se: 

8.  
Žádost spolku Štístko o příspěvek na odchycenou kočku v Litomyšli 

požádali o příspěvek na odčervení a zvýšenou péči o malé kotě, které  
bylo nalezeno v Litomyšli a odvezeno do Lezníka u Poličky. Provedli jsme místní šetření.  
Manželé opravují staré stavení, budovy jsou neutěšené, před rekonstrukcí. Kočkám se daří velmi 
dobře, mají čisto a teplo, dostatek potravy, zábavy. 

Usnesení 
KŽP/16/23 

Komise přijala usnesení: 
Komise doporučuje přispět Spolku Štístko na potravu a zajištění nejnutnější péče po 
odchytu kotěte proti účtence (úhrada za např.granule). Na pokladně vyplatit  1000,-
Kč. 

 Pro: 7 Proti: Zdržel se: 

 

V Litomyšli dne 19.12.2023  

podpis předsedy komise 

 


